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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Wobec coraz wiêkszej liczby skarg na dzia³alnoœæ poœredników w obrocie nieruchomoœciami i zarz¹d-

ców nieruchomoœci czujê siê zobowi¹zany do poinformowania o tym fakcie Pana Ministra. W przypadku
poœredników skargi te w g³ównej mierze dotycz¹ nieadekwatnego do pobieranego wynagrodzenia nak³a-
du pracy oraz wielu praktyk maj¹cych na celu obejœcie przepisów prawa i narzucenie w³aœcicielom mie-
szkañ wyznaczonych przez siebie zarz¹dów. Coraz wiêcej skar¿¹cych informuje o problemie
pojawiaj¹cym siê na kanwie tzw. budownictwa deweloperskiego. Inwestorzy, umieszczaj¹c w aktach
w³asnoœci mieszkañ zapisy dotycz¹ce zarz¹du budynkiem, wprowadzaj¹ w b³¹d nabywców. Dopiero po
pewnym czasie okazuje siê, ¿e s³u¿¹ one jedynie ochronie interesów dewelopera.

Coraz czêœciej mamy równie¿ do czynienia z sytuacj¹, kiedy wyznaczony przez dewelopera zarz¹dca
przestaje wykonywaæ swoje funkcje dopiero wtedy, gdy nast¹pi zbycie ostatniego lokalu. W praktyce to
pomieszczenie zwykle zostaje przeznaczone na dzia³alnoœæ biurow¹ lub us³ugow¹ i do zmiany w³aœcicie-
la nie dochodzi. Co gorsze, takie praktyki inwestorów s¹ sprzeczne z prawem i zasadami wspó³¿ycia
spo³ecznego, ale mieszkañcy nie mog¹ w ¿aden sposób wyegzekwowaæ warunku zawartego w aktach
notarialnych. Podpisali je przecie¿ dobrowolnie.

Ministerstwo Infrastruktury jako organ nadzoruj¹cy dzia³alnoœæ zawodow¹ rzeczoznawców maj¹tko-
wych, poœredników i zarz¹dców rozpatruje skargi nap³ywaj¹ce od niezadowolonych ze standardów
œwiadczenia us³ug przez wymienione osoby. Proszê zatem o Pana opiniê w przedstawionych sprawach
oraz informacjê, czy ministerstwo planuje – a jeœli tak, to kiedy – podj¹æ dzia³ania zmierzaj¹ce do wyeli-
minowania niepo¿¹danych praktyk.

Z powa¿aniem
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